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Emlékeztető 

Az Egyesületi Elnökség 2012. december 4-én 14:00 órakor Budapesten a Mercure Budapest Buda 
Szálloda 1013 Budapest Krisztina körút 41-43. tárgyalójában megtartott nyilvános üléséről. 

Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Balázs Péter, Orlay Imre, Dr. Vajda István, Kovács 
László, Nagy János, Pálfi Zoltán, Görgey Péter helyett Haddad Richárd, Hollósy Gábor, Horváth 
József, Rejtő János, Rubint Dezső, Hartmann Bálint Elnökségi tagok, továbbá Almási Sándor, 
Günthner Attila állandó meghívott. 

Kimentette magát: Schachinger Tamás, Kovácsné Jáni Katalin, Dési Albert, Béres József, Bognár 
Alajos, Hiezl József, Tóth Péterné, Dr. Dán András. 

A napirendek előtt  Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megköszönve az egész éves 
munkát, kellemes ünnepeket és sikeres újesztendőt kívánt az Elnökség tagjainak. Megállapította, hogy 
az ülés határozatképes. 

Első napirendi pontként Kovács András az előző Egyesületi Elnökségi üléseken elhatározottak 
helyzetének áttekintésével kapcsolatban adott rövid tájékoztatót:  

• Megállapította, hogy az előző ülésen több olyan elhatározás is volt, amelyekkel ma külön 
napirenden belül foglalkozunk (A MEE minősített felnőttképzési rendszer működtetésének 
szabályozása; A TaR-ban „regisztrált státuszú” tagok helyzete; 
A LX. Vándorgyűlés előkészítése). 

• A Jelölő Bizottság kérte, hogy a következő tisztújítással kapcsolatban még ez az Elnökség 
vizsgálja felül az Alapszabály azon előírásait, miszerint vezető tisztségviselők jelölésének kizáró 
korlátja a minimum 5 éves MEE tagság, illetve, hogy egy személy két betöltött ciklus után nem 
jelölhető újra ugyanarra a pozícióra. Balázs Péter a Szervezési Bizottság elnöke jelezte, hogy 
megvitatták a kérdést és a mai ülésen ismerteti álláspontjukat. 

Második napirendi pontként Kovács András tájékoztatta az Elnökséget a LX. Vándorgyűlés 
előkészítésének helyzetéről. Az előzetes tájékoztatások és megküldött írásos előterjesztések alapján a 
mai ülés feladata a szekció témák véglegesítése és levezető elnökök kiválasztása. Ehhez kértük a 
szakosztályok, társaságok segítségét. Előzetesen az ÉBSZ szakosztálytól, az ÉMAKÓ-tól és Dr. Vajda 
Istvántól érkezett javaslat. Az EISZ, VET, VTT, VGKBSZ, VHTSZ képviselői az ülés helyszínén 
jelezték elképzeléseiket. Kovács András kérte, hogy az érintettek december 6. estig küldjék meg 
számára e-mailben a javaslataikat, hogy az összeállítás megjelenhessen az Elektrotechnika decemberi 
számában, továbbá kérte a szakosztályok, társaságok, régiók képviselőit, hogy a Szervező Bizottságba 
delegált tagjaikat december 15-ig erősítsék meg, vagy nevezzenek meg új képviselőt.  

Harmadik napirendi pontként Günthner Attila ismertette az elnökség tagjaival a VTT, VET önálló 
jogi személyek fenntartásának lehetőségeit a jelenlegi működési formák megtartása, de az önálló 
képviselet lehetősége mellett. Megbízást kapott a MEE-től a Kurátor Alap- és Alapítványkezelő Kft., 
amely 23 éve áll a civil szféra szolgálatában. A megbízás az Alapszabály módosításról szóló jogerős 
bírósági végzés kiállításáig terjed. A fenti igény kielégítésének megfelelve jelenleg egy megoldási 
lehetőség látszik:  

A MEE Alapszabálya a 13. §-ban rendelkezik a szervezeti egységek működési rendjéről, 
képviseletéről, önálló jogi személyiségükről. Egyetlen korlátozó rendelkezés vonatkozik a 
szervezeti egységek 3. féllel való szerződéskötésére, gazdálkodására: 

„13.4.4. Harmadik személlyel közvetlenül csak a MEE Elnökség jóváhagyásával köthet a MEE 
alaptevékenységét érintő szerződést, a MEE vonatkozó szabályainak betartásával. Bármely 
harmadik féllel kötött szerződést köteles az Elnökségnek bejelenteni és azt, az Elnökség vagy 
az Ellenőrző Bizottság kérésére 8 napon belül bemutatni.”  

Javaslat: „Amennyiben a MEE Alapszabályának 13.4.4. rendelkezését törlik vagy módosítják aszerint, 
hogy a MEE szervezeti egységek önállóan gazdálkodnak és önállóan vállalhatnak kötelezettséget 
harmadik féllel szemben, úgy az önálló és független gazdálkodás megvalósulhat. Természetesen a 
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szabályozásban megmaradhat az utólagos tájékoztatási kötelezettség a MEE felé a harmadik felekkel 
kötött szerződésekről, de ez sem kötelező.”  

Almási Sándor és Balázs Péter hozzászólásai után Dervarics Attila megállapította, hogy az ügy 
előkészítettsége még nem érett meg a döntéshozatalra. Felkérte Günthner Attilát, hogy a javaslatot 
készítő cég képviselőivel Balázs Péter, Nagy János és Kovács László társaságában szervezzen meg 
egy személyes találkozót. A következő Egyesületi Elnökségi ülésre elő kell készíteni egy részletes 
munkatervet, amely már nem csak az Alapszabály módosítással, hanem az aláírási címpéldányokkal, 
valamint a képviseleti és aláírási rendünkkel is foglalkozik. 

Negyedik napirendi pontként Günthner Attila a MEE 2013. évi programját terjesztette elő. Kovács 
András megjegyezte, hogy a kiküldött írásos anyagban két EISZ érdekeltségű előadás is triplán 
szerepel. Haddad Richárd az EISZ képviseletében megerősítette, hogy ezek az előadások csak egyszer 
fognak szerepelni a programban, félreértés miatt kerültek bele háromszor. A pontos időpontot meg 
fogják erősíteni. Kovács András a TTB által javasolt „Magyar villamosenergia-ipar 125 éves 
jubileuma” programra hívta fel a figyelmet és javasolta ennek szélesebb körű szervezését. A 
felvetéshez kapcsolódóan Günthner Attila tájékoztatta az Elnökséget, hogy a tisztújító KKGY 
megszervezhető az IndustriAutomation kiállítás záró napján május 31.-én pénteken, a Hungexpo 
területén az EU házban. Nem kell terembérletet fizetni, ha legalább egy publikus előadás is elhangzik 
a rendezvény keretein belül. Megfontolásra javasolta a „Magyar villamosenergia-ipar 125 éves 
jubileuma” című előadást. A hozzászólások között lehetőségként merült fel a szavazatszámlálás 
idejére beiktatott előadás, de lehetőség van a KKGY előtt vagy után is a jubileumi előadás 
megtartására. Ennek a pontosítása későbbi feladat lesz. Az Egyesületi Elnökség 31/2012 számú 
egyhangú határozatával a fenti kiegészítésekkel a MEE 2013. évi programját, beleértve a Tisztújító 
KKGY helyét és idejét is egyhangúan elfogadta. 

Ötödik napirendi pontként Günthner Attila ismertette a TaR-ban „regisztrált státuszú” tagok 
helyzetének változását. Az elmúlt Elnökségi ülés óta jelentősen javult a helyzet. Egyedül a MÁV 
szervezetnél nincs változás. Jelenleg 41 regisztrált státuszú tag van, amelyből csak 16-an regisztráltak 
egy hónapnál régebben (ebből 8 személy MÁV-os).  

Hatodik napirendi pontként Dervarics Attila számolt be a tagdíjemelés és az Elektrotechnika 
példányszám csökkenés összefüggéseivel kapcsolatos fejleményekről. Az erre a célra létrehozott külön 
bizottság két alternatívát vetett fel: 

1. A 2006-ban meghatározott tagdíjak reálértéken tartása érdekében egyöntetű 25%-os emelés 
végrehajtása. 

2. Aki az Elektrotechnika híranyagait elektronikus úton tölti le és nem kéri a lapot nyomtatott 
formában annak nem emelkedik a tagdíja.  

Így a tagjaink közvetlenül szavazhatnak a nyomtatott Elektrotechnikáról. Egyúttal sajnálatát fejezte ki, 
hogy a javaslat ismertetése után nem volt észrevétel az OET-en. Kovács László, Nagy János, Orlay 
Imre, Pálfi Zoltán, Haddad Richárd, Rejtő János hozzászólásai után megfogalmazódott, hogy szükség 
van a lap nyomtatott és az elektronikus formájára egyaránt. Tudomásul kell venni, hogy az 
Elektrotechnika ma az egyik legfontosabb kapocs az egyesület és tagjai között. Felmerült, hogy a 
differenciálás miatt bekövetkező példányszám csökkenés hirdetési bevétel elmaradáshoz és fajlagos 
költségnövekedéshez vezethet. Kovács András a gondolatmenetet folytatva ismertette konkrét 
számításait a fajlagos költségek alakulásával kapcsolatban. A régió képviselők a visszajelzések alapján 
inkább az egységes tagdíjemelést tartják elfogadhatóbb megoldásnak, mint a differenciálást. El kell 
fogadni, hogy a tagdíjemelés hiányt pótol. Kovács András ismertette a Szerkesztő Bizottságnak 
benyújtott javaslatát a lap megjelenési gyakoriságával, terjedelmével és formátumával 
kapcsolatban, amely összefügg a költségcsökkentéssel: 

• Az évi 11 megjelenés csökkentése 10-re és két duplapéldány megjelentetése. 

• A belső ívek számának csökkentése (oldalszám 32-ről 28-ra), amennyiben ettől 
érezhetően változik a nyomdaköltség (28/32: max 12,5% csökkenés). 
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• A papír minőségének vizsgálata (a színes nyomás megtartása mellett, más minőség 
használata).  

• A szerkesztési irányelvek módosítása és szoros kapcsolat kialakítása a MEE WEB 
oldalával. 

Dervarics Attila a napirend zárásaként elmondta, hogy felnőttnek tartja a MEE tagjait, akik tudnak a 
fenti kérdésben dönteni, de ha elkövetünk egy hibát nem tudjuk visszafordítani. Jó, hogy a Szerkesztő 
Bizottságban vannak új költségcsökkentési lehetőségek. 

Hetedik napirendi pontként Günthner Attila számolt be az Elnök, Főtitkár, Irodavezető számára a 
2012. évre meghatározott fejenként 100 eFt reprezentációs keret felhasználásáról, amelyet a 
költséghatékonysági projekt keretein belül időközben fejenként 50 eFt-ra csökkentett az Elnökség. A 
keretből az Irodavezető használt fel  közel 40 eFt-ot. A 2013 évre javasolt reprezentációs keret 
mértéke 3 x 50 eFt. Az Egyesületi Elnökség 32/2012 számú határozatával a javasolt reprezentációs 
keretet egyhangúan elfogadta. 

Nyolcadik napirendi pontként Günthner Attila egészítette ki írásos előterjesztését a MEE 2013-2015 
évi pénzügyi tervéről, amelyet a Gazdasági Bizottság korábban megtárgyalt. A MEE 2013-15. évi 
görgetett bottom up forrás- és költségtervezésének szabályzat szerinti folyamatából a tervleadási 
határidőre a területi és üzemi szervezetek alig negyven százaléka adta le tervét! Az OET-en elhangzott 
felhívás és a MEE Elnökének a regionális szervezetek elnökeihez írott felhívása hatására a GB ülést 
megelőző estig négy szervezet kivételével valamennyi szervezet leadta a tervét. A MEE 2013-15-ös 
forrás- és költségterve a központ, a cikluson átnyúló domináns akciótervek, szakosztályok, elnökségi 
bizottságok és területi szervezetek leadott tervadatait figyelembe véve –1 MFt eredményt mutat. A 
még hiányzó szervezetek tervszámainak várható hatása ehhez már elenyésző. „A MEE GB javasolja a 
terv átvizsgálását esetleges redundanciák, plauzibilis hibák kiszűrése érdekében, hogy elérhető 
legyen egy +0 Ft (pl. 1,X MFt.) eredményű terv előterjesztése az EE ülésre.” Az átvizsgálást 
követően a terv nem változott, azonban a könyvelővel folytatott egyeztetés alapján elhatárolásra került 
egy 2013-ban írandó jegyzet szerzői díjának a fele 2014-re (1 MFt), mivel annak értékesítése 
várhatóan csak 2014-ben fut ki. A GB javaslatának megfelelő mértékű pozitív eredményű terv 
elfogadása érdekében a továbbiakban Günthner Attila azoknak a központi költségvetésből 
finanszírozott szervezeteknek, illetve akcióknak ismertette a terv számait, amelyek eredménye negatív 
előjelű. Egyúttal felhívta a figyelmet a GB megjegyzésére: „ A GB azonban semmiképpen nem 
javasolja a MEE civil-társadalmi, közhasznú tevékenységének gerincét képező elnökségi bizottságok 
munkáját csorbító adminisztratív költségcsökkentéseket.” Az előterjesztést követően Kovács András 
hívta fel a figyelmet a kifutó akciók meglehetősen magas költség hányadára a 2012 évi várható 
eredményhez viszonyítva. Ezért javasolta a hiányzó költség megtakarítást (~ 1 MFt) a kifutó akciók 
felelőseivel megvitatva elérni. Az Egyesületi Elnökség 33/2012 számú határozatával az előterjesztett 
2013-2015 évre vonatkozó forrás költség tervet a fenti kiegészítésekkel egyhangúan elfogadta. 

Kilencedik napirendi pontként a MEE minősített felnőttképzési rendszer működtetésének 
szabályozásának véglegesítésével kapcsolatban Orlay Imre tartott rövid tájékoztatót. Felhívta a 
figyelmet arra, hogy nem csak az oktatók, hanem a rendszer minősítése is akkreditációs feltétel. A 
legutóbbi elnökségi ülés és az OET tájékoztató után egy változtatási javaslat jött. A tananyag 
elkészítése ne a vezető oktató feladata, hanem felelőssége legyen. Kovács András kérte az 
irodavezetőt, hogy gondoskodjon a szabályzat ISO és MEE szabályozási környezetbe való 
illesztéséről. Az Egyesületi Elnökség 34/2012 számú határozatával egyhangúan elfogadta az 
előterjesztett szabályzatot és egyúttal kérte az OB-t, hogy készítsen ütemtervet a bevezetéshez.  

Egyebek:  

• Günthner Attila tájékoztatta az elnökség tagjait, hogy Szijjártóné Szelenszky Anna gyermekáldás 
elé néz, ezért várhatóan 2013 február végétől visszatéréséig új kollégának/kolléganőnek adjuk át 
helyét. A pályázatot még decemberben kiírjuk. 

• Günthner Attila közölte, hogy az új OKJ egy korábbi rendelet ellenére nem lép hatályba 2013. 
január 1-től, hanem várhatóan csak 2013 szeptemberétől. 
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• Günthner Attila beszámolt arról, hogy a Magyar Tartálytechnikai és Nyomástartó Berendezés 
Szövetség november 29-30.-n rendezte meg a X. Műszaki Biztonsági Konferenciát és Kiállítást, a 
műszaki fejlődés, valamint a jogszabályi környezet változásainak megtárgyalására. A 
konferenciára meghívást kapott a MEE, hogy tartson előadást a Villamos Biztonsági 
Szabályzat szakmai előkészítésének aktuális kérdéseiről. Az előadást Arató Csaba tartotta 
és a jelenlevők megerősítették, hogy nagy szükség van a szabályzat rendeletként való 
megjelenésére.  

• Nagy János bejelentette, hogy éppen az Egyesületi Elnökségi ülés napján jelenik meg a 
Világítástechnikai évkönyv legújabb kiadása. 

• Végezetül Balázs Péter adott tájékoztatást a Jelölő Bizottság felvetésével kapcsolatban a 
Szervezési Bizottság többségi állásfoglalásáról. Az SZB véleménye szerint meg kell tartani az 
Alapszabálynak azon rendelkezését miszerint vezető tisztségviselők jelölésének kizáró korlátja a 
minimum 5 éves MEE tagság. Indok: A tagoknak ismernie kell a megválasztott vezetőt, és ha 
eddig nem lépett be, éppen most miért lett hirtelen vonzó az egyesületi tagság. A másik felvetés, 
hogy lazítani kellene azt a korlátozást, hogy egy személy két betöltött ciklus után nem jelölhető 
újra ugyanarra a pozícióra. Az SZB véleménye szerint ne változtassunk rajta. Indok: 6 év alatt el 
lehet fáradni, rutinszerű lesz a munka. Szükség van az új kihívásra. Biztosítani kell másoknak is a 
lehetőséget. Nagy János a beszámoló után megjegyezte, hogy az OET-en be lettek mutatva a 
jelenlegi jelöltek és véleménye szerint túlsúlyban vannak az Energia iparban tevékenykedő 
jelöltek. Jó lenne, ha a fogyasztó berendezések képviseletéről is gondoskodnánk. Dervarics Attila 
megerősítette, hogy érdemes szélesebb körben körülnézni. Ugyanakkor megállapította azt is, hogy 
nincs könnyű dolga a JB-nek. Visszatért a napirendi kérdéséhez és kifejezte, hogy egyetért a 2x3 
éves korlátozással és az SZB indokaival is. Az 5 éves MEE tagsági korlát lazítása azonban nem 
zárja ki hogy ne olyat válasszunk, aki már több mint 5 éve tag, ugyanakkor megnyitja a 
lehetőséget más jelölt jelölésére is, ha az a MEE érdekeit szolgálja. Feltette a kérdést, hogy miért 
kötjük meg saját kezünket? Haddad Richárd úgy csatlakozott a kérdéshez, hogy van jelenleg egy 
fiatal, karrierjük csúcsán lévő generáció, akik a MEE-ből nőttek fel, de jelenleg nem tagjai az 
egyesületnek. Most húzó emberek az iparágban. Kérdés, hogy 5 év múlva is pályájuk csúcsán 
lesznek? Kovács András javasolta, hogy szólítsuk meg a tagságot, indítsunk vitafórumot.  

 

Budapest, 2012-12-04 
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